
Zpráva ze zasedání školního parlamentu ze dne 4. 4. 2025   

HORKÉ KŘESLO  
PRO PANA ŘEDITELE A PANÍ ZÁSTUPKYNĚ 

Na našem posledním setkání školního parlamentu jsme přivítali vzácné hosty – pana ředitele a 

paní zástupkyně.  

Členové parlamentu měli možnost klást různé otázky, které byly někdy zábavné, jindy 

závažné, ale vždy velmi zajímavé. Všichni hosté na ně ochotně a otevřeně odpovídali, za což 

velmi děkujeme. 

Dozvěděli jsme se například, že oblíbeným předmětem pana ředitele byla vždy matematika. 

Ze školní jídelny má nejradši buchtičky s krémem a ve volném čase si nejraději odpočine při 

procházkách v lese. Zajímavostí je, že by ve škole mohla být i nějaká zvířátka – třeba rybičky. 

Ale pozor – péče o ně by platila i o víkendech a je třeba myslet i na alergie dětí. 

Nejoblíbenějším školním dnem našich hostů (a asi i nás všech) je pátek – protože se koná 

školní parlament 😊. Na otázku, jak si lépe zapamatovat učivo, pan ředitel poradil: dávat 

pozor při hodinách, ptát se a učit se klidně i s kamarádem. Také jsme se dozvěděli, že ve škole 

máme místnost, kde žáci pěstují rostliny a učí se o nich. 

Mluvili jsme i o tom, že vzájemná pomoc mezi spolužáky je skvělá – ale podvádění do toho 

nepatří. Vedení školy nás podpořilo v tom, že máme vymýšlet vlastní akce a nápady – rádi 

nám s nimi pomohou. 

Z paní zástupkyně Jelínkové jsme zase "vytáhli", že má pejska Roníka, a že jí moc baví práce 

paní zástupkyně, protože je kreativní a pořád se něco děje. Paní zástupkyně Švadlenová hrála 

na klavír a že by nikdy neřekla na spolužáka, že má tahák, přátelství je důležité. Mluvili jsme 

i o tom, že existuje rozdíl mezi škádlením pro zábavu a škádlením, které má za cíl někomu 

ublížit – a právě to druhé už opravdu není v pořádku a vždy to máme někomu říct, třeba právě 

paní zástupkyni. A určitě není v pořádku, že děti pijí energetické nápoje a byli jsme 

upozorněni na jejich škodlivost právě pro nás děti. 

Pan ředitel nám podrobně a velmi srozumitelně vysvětlil, co je to šikana, jak se řeší na naší 

škole a že pokud někomu pomůžeme a řekneme o tom dospělému, není to žalování, ale 

důležitá pomoc. Mluvili jsme také o invakuaci – jak je důležité vědět, co dělat v krizové 

situaci. 

A máme velkou novinku – díky hlasování vznikla krabice přání a stížností, která bude 

umístěna u jídelny. Všichni žáci do ní můžeme vhazovat vzkazy s tím, co nás trápí, co se nám 

líbí, co bychom chtěli ve škole změnit nebo někomu vzkázat. Skvělý nápad, že? 

Moc nás potěšila pochvala od paní zástupkyně Švadlenové. Chválila nás za naše parlamentní 

pravidla, která zahrnují to, že vždy mluví jen jeden, neskáčeme si do řeči, vzájemně se 

podporujeme a rozhodujeme hlasováním. Pan ředitel ocenil, že se scházíme v pátek 

odpoledne, i když už ve škole nemusíme být, a paní zástupkyni Jelínkové se velmi líbily naše 

parlamentní akce, jako například ta, kdy jsme měli každou ponožku jinou, čímž jsme 

upozornili na děti s Downovým syndromem.  



No v neposlední řadě právě probíhající charitativní akce „Tlapka naděje“, kdy každý 

může přinést konzervy, pamlsky nebo hračky pro pejsky a kočičky, které následně odvezeme 

do útulku. Na tuto akci se opravdu těšíme, snad se nám to podaří. 

Děkujeme za otevřenost k našim otázkám, upřímné odpovědi a také za otevřené dveře jejich 

kanceláří, do kterých můžeme kdykoliv přijít 

                                                                                                        Všichni parlamenťáci 


